
 

 

 

 

 

 

Mark Rutte, de secretaris-

generaal van de NAVO, maakt 

enkele opmerkelijke fouten als 

het gaat om de relatie tussen 

Turkije en de NAVO. Hij zegt dat 

de NAVO "zeer populair" is in 

Turkije en dat Turkije "zeer 

geliefd" is binnen de NAVO. Maar 

laten we eerlijk zijn: dat is een 

beetje te optimistisch en zelfs 

misleidend. 

 

Laten we beginnen met de NAVO 

in Turkije. Het is geen geheim dat 

er onder president Erdoğan 

spanningen zijn ontstaan, vooral 

na de aankoop van Russische S-

400-raketten door Turkije. Dit 

heeft geleid tot een flinke dosis 

wantrouwen tussen Turkije en 

andere NAVO-landen, vooral de 

Verenigde Staten. Hoe kan Rutte 

dan beweren dat de NAVO zo 

populair is in Turkije, zonder deze 

belangrijke context te 

benoemen? Het lijkt wel alsof hij 

met een roze bril naar de situatie 

kijkt. 

 

Daarnaast zijn er verschillende 

momenten geweest waarop 

Turkije's rol binnen de NAVO ter 

discussie werd gesteld. NAVO-

lidstaten hebben Turkije 

bekritiseerd om zijn militaire 

acties in Syrië en de 

onderdrukking van dissidenten. 

Deze acties passen niet bepaald 

bij de kernwaarden van de NAVO.  

 

 

Turkije is strategisch belangrijk, 

maar dat betekent niet dat het 

onvoorwaardelijk populair is. 

Rutte’s vereenvoudigde beeld 

negeert deze spanningen en 

uitdagingen, wat de werkelijkheid 

niet recht doet. 

 

Terwijl de BRICS-top aan de gang 

is in het 'vriendelijke' Rusland, is 

het opmerkelijk dat Turkije daar 

aanwezig is, terwijl het geen lid is 

van deze organisatie. Rutte 

vraagt zich af of we ons zorgen 

moeten maken, maar het lijkt 

erop dat hij de complexiteit van 

de situatie niet volledig begrijpt. 

Turkije wil lid worden van BRICS, 

dat wordt gedomineerd door 

Rusland. Dit kan leiden tot 

interne discussies binnen de 

NAVO, maar dat lijkt Rutte niet 

echt te interesseren. 

 

Hij blijft maar herhalen dat 

Turkije een loyaal NAVO-lid is en 

dat we elkaar maximaal moeten 

benutten. Maar deze 

geruststellende woorden 

verhullen de echte problemen. 

Het lijkt bijna alsof Rutte denkt 

dat het politieke spel zonder 

frictie verloopt, terwijl er in 

werkelijkheid veel op het spel 

staat. 

 

Het is goed om bondgenoten te 

hebben, maar we moeten ook 

realistisch zijn. De relatie tussen  

 

 

Turkije en de NAVO is veel 

complexer dan Rutte doet 

voorkomen. In plaats van te 

focussen op een rooskleurig 

beeld, zouden we beter kunnen 

kijken naar de echte uitdagingen 

waarmee de NAVO en Turkije 

geconfronteerd worden. Rutte 

zou zijn boodschap misschien 

beter kunnen overbrengen door 

niet alleen te kijken naar de 

positieve kanten, maar ook de 

schaduwzijde te erkennen. 

 

Als hij dat kan doen, zou hij niet 

alleen de waarheid eer aandoen, 

maar ook de kans grijpen om 

echt inzicht te geven in de 

geopolitieke uitdagingen van 

deze tijd. En dat zou pas echt een 

populaire zet zijn, zowel in 

Turkije als binnen de NAVO. 
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